
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 1. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 04.03.2024 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Výborný Marek; Volejník Otakar; Bareš Jan; Nepovímová Lucie; Dostál Ondřej; Řehák Jan; Pošík Jiří; 
Stránská Alena; Černovský Miloš; Volejník Ondřej; Celunda Tomáš; Jiroutek Aleš; Dvořáková Zuzana; 
Běloušek Ondřej; Brychta Tomáš; Hamsová Veronika; Kolář Martin; Dostálová Hana 

Omluveni: Kozel Josef; Pleskot Martin; Fibichová Monika 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ivana Jankovská - tajemnice 

Jan Bareš, Marek Výborný 

Petr Čapek - velitel MP, Ondřej Teplý - městský architekt 
 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Jankovská Ivana (KT) 

2. Kontrola usnesení Jankovská Ivana (KT) 

3. Zpráva o činnosti Rady města Jiroutek Aleš (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru Dostál Ondřej (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Pleskot Martin (ZM) 

6. Zpráva o činnosti Městské Policie  Čapek Petr (MP) 

7. Cenová mapa - pronájem pozemků Jiroutek Aleš (ST) 

8. Cenová mapa - prodej pozemků Jiroutek Aleš (ST) 

9.1. Odkup - nabídka pozemku p.č. 1173/104 a podílu na 1173/102 v k.ú. HM Jiroutek Aleš (ST) 

9.2. Odprodej pozemku p.č. 2069/2 v k.ú. HM Jiroutek Aleš (ST) 

9.3. Odprodej pozemků p.č. st. 1266 a 1856/44 v k.ú. HM Jiroutek Aleš (ST) 

9.4. Bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2052/12 pod chodníkem v ulici Barákova 
(nad železničním přejezdem), kat. území Heřmanův Městec 

Jiroutek Aleš (ST) 

9.5. Smlouva o právu provést stavbu „Podolský potok, Heřmanův Městec, rekonstrukce zdí, 
ř. km 12,713 – 12,800“ 

Jiroutek Aleš (ST) 

10. Prominutí pokuty Jiroutek Aleš (ST) 

11. Změna územního plánu Jiroutek Aleš (ST) 

12. Sociální fond MěÚ Jankovská Ivana (KT) 

13. Revokace usnesení, Rozpočtové opatření ZM/2024/01 Jiroutek Aleš (ST) 

14. Diskuse Jankovská Ivana (KT) 

15. Závěr Jankovská Ivana (KT) 



K jednotlivým bodům programu: 
 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Jankovská Ivana - tajemnice 
 
Pan starosta přivítal přítomné, informoval o zveřejnění pozvánky na zasedání a zpřístupněný podkladů pro zastupitele. 
Omluvil z jednání p. Kozla, p. Fibichovou a p. Pleskota, konstatoval počet 18 přítomných zastupitelů a 
usnášeníschopnost zastupitelstva. Informoval o zápisu z jednání zastupitelstva dne 11.12.2023 a jeho ověření a 
zveřejnění, určil zapisovatelku zápisu a navrhl ke schválení ověřovatele zápisu a programu jednání. 
 
Usnesení č.: Z/2024/001 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu: Marek Výborný, Jan Bareš 

II. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ivana Jankovská  

III. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program jednání 

  
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Jiroutek Aleš pro Brychta Tomáš pro 
Dvořáková Zuzana pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Otakar pro 
Volejník Ondřej pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Jankovská Ivana - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila kontrolu plnění usnesení s termínem splnění od 11.12.2023 do 4.3.2024, s tím že všechna 
usnesení byla splněna v termínu. Pouze u usnesení č. Z/2023/020 Směna částí pozemků p.č. 202/1 a 209/5 v k.ú. 
HM(2), kterým bylo vedoucímu odboru Správy majetku uloženo zajistit podepsání smlouvy na směnu části pozemku 
p.č. 205/9 v k.ú. Heřmanův Městec za část pozemku města p.č. 202/1 v k.ú. Heřmanův Městec, bylo požádáno o 
zrušení úkolu, protože žadatel - SBD vzalo svoji žádost zpět. 
 
Usnesení č.: Z/2024/002 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení s termínem splnění od 11.12.2023 do 4.3.2024 

II. 
 

r u š í 
usnesení č. Z/2023/020 Směna částí pozemků p.č. 202/1 a 209/5 v k.ú. HM(2), kterým bylo vedoucímu odboru 



Správy majetku uloženo zajistit podepsání smlouvy na směnu části pozemku p.č. 205/9 v k.ú. Heřmanův Městec za 
část pozemku města p.č. 202/1 v k.ú. Heřmanův Městec, protože SBD vzalo svoji žádost zpět. 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
3. Zpráva o činnosti Rady města 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta přednesl zprávu o činnosti Rady města za období od 5.12.2023 do 13.2.2024. Konstatoval, že zápisy z 
jednání rady města jsou zveřejňovány na úředních deskách a webu města, rada města přijala cca 120 usnesení.  
Informoval o počtu zasedání o účasti členů rady na jednání a zmínil témata, která byla projednána. Např. zápisy z 
jednání komisí, žádosti o pronájmy, směny či odprodeje pozemků a smlouvy o věcných břemenech, přidělování 
městských bytů, úpravu pravidel pro přidělování dotací z rozpočtu města, pachty rybníků, návrhy na změny územního 
plánu, přípravu pouti, nové cenové mapy pronájmů městských majetků. Informoval o projektu Digitální technická 
mapa, schválení Povodňového plánu, návrhu rozpočtového opatření a převedení volných finančních prostředků na 
termínový vklad. Rovněž zmínil jmenování nové vedoucí sociálního odboru a odvolání vedoucího odboru Správy 
majetku.  A také prodej městských pozemků pouze na základě znaleckých posudků.  
Diskusi zahájil p. O. Dostál s dotazem na odvolání p. Jožáka z funkce vedoucího odboru, na základě, čeho byl odvolán, 
proč dal návrh starosta, zda návrh dala tajemnice úřadu. Na totéž se dotázal p. Výborný, proběhla bohatá diskuse o 
tom, zda odvolání je oprávněné či nikoliv. Pan starosta navrhl zajistit právní stanovisko, zda bylo odvolání v rozporu se 
zákonem. Pan Běloušek se dotázal, v jaké fázi jsou protipovodňová opatření, pan starosta odpověděl, že jsou 
alokovány peníze v programu ITI, souhlasná stanoviska dotčených orgánů státní správy, mimo Národní památkový 
úřad, příští týden proběhne schůzka se zástupci agentury. Ve čtvrtek 29.2.2024 proběhlo jednání na Národním 
památkovém úřadě v Pardubicích za přítomnosti p. ředitelky DDHMP Kláry Čížkové. Další dotaz p. Bělouška byl na 
termínovaný vklad na volné peníze, zda je v plánu nějaká větší investice? Reagoval p. starosta: je plán investic dle 
schváleného rozpočtu. Pan Volejník citoval z judikátu týkajícího se odvolání vedoucího odboru, s tím, že neexistence 
návrhu tajemníka není důvodem k neplatnosti odvolání. Pan Výborný se znova se zeptal na důvod odvolání, pan 
starosta odpověděl, že rada má právo si vybrat s kým chce spolupracovat. Pan Jožák doplnil, že při jednání s p. 
starostou za účasti p. tajemnice bylo řečeno, že toto je v koaliční smlouvě. Pan Bleha konstatoval, že p. Volejník má 
starý judikát, podle novely zákona o obcích je odvolání bez návrhu tajemníka neplatné. Pan Výborný připomněl, že se 
na ministerstvu zemědělství 19.3. otevře výzva k podání žádosti o na dotaci na rekonstrukci či stavbu vodárenské 
infrastruktury. Další dotaz p. Výborného se týkal spolupráce se zahraničním městem ze Zakarpatské Ukrajiny a proč 
nebyla schválena. Pan starosta odpověděl, že partnerským městem je Bechyně, víc přátelských kontaktů už město 
nestíhá. Pan Výborný se ještě dotázal, jak bude zajištěno plnění usnesení uložených Jožákovi. Pan starosta sdělil, že 
odvolání je k 31.3.2024. Pan Výborný se dotázal na výběrová řízení na ředitele škol a způsob komunikace s 
jednotlivými řediteli? Odpověděla p. místostarostka, že s nimi jednala osobně a předala jim odvolání. Pan Výborný 
dotaz doplnil, proč tuto informaci nedostali dopředu tj.  už v okamžiku přípravy usnesení pro radu města. Další jeho 
dotaz byl k rekonstrukci občerstvení v hale, konstatoval, že nejdřív bylo výběrové řízení, ale nebylo v rozpočtu 
dostatečné finanční krytí, proto se stavební práce posunuly do r. 2024. Reagoval p. O. Dostál, že je to stejný případ je 
rekonstrukce elektroinstalace ve sportovní hale, ale postup jiný. Pan starosta konstatoval, že není. Dále se pan Dostál 
dotázal, jak probíhalo výběrové řízení na traktor pro TS. Odpověděl p. starosta, že tam výběrové řízení nebylo. Byl 
poptán přímo Agrometall s.r.o. s konkrétními požadavky na vybavení, dle zadání technické skupiny a předloženými 



panem Jožákem, na základě výjimky z platné směrnice města, kterou (tu výjimku) schválila rada města a o kterou 
požádal vedoucí odboru Správy majetku pan Jožák. Další dotaz p. O.  Dostála se týkal zapojení terminálu do systému 
dopravy, aby se stal plnohodnotným dopravním uzlem. Pan starosta odpověděl, že se musí vybudovat nácestné 
zastávky na náměstí, což znamená zrušit nástupní a výstupní zastávky u kostela a projeví se to v četnosti spojů. Pan 
Výborný se podivil četnosti spojů a p. Kolář doplnil, že zajetí na stávající refýže je časově náročnější než zajetí na 
nácestné zastávky. Pan starosta připojil poznámku, že nemůže zvednout ruku pro nácestné zastávky na náměstí ve 
směru na Chrudim na silnici 1. třídy z důvodu bezpečnosti vystupujících a taky z důvodu zrušení parkovacích míst na 
této straně náměstí. Pan Heřmánek konstatoval, že terminál byl postaven za určitých dotačních podmínek s tím, že 
autobusy budou vymístěny mimo náměstí, chápe bezpečnost žáků, a dotázal se, zda budou splněny dotační 
podmínky? Konstatoval, že už 5 měsíců se neplní. Pan starosta sdělil, že podmínka je počet odbavených cestujících ve 
městě, nikoliv jen na terminálu.  Pan Heřmánek reagoval, že terminál je průjezdný, takže bezpečnost je velmi 
omezená, protože je to místní komunikace. Pan Výborný připomněl participativní rozpočet a dotázal se, jak bylo 
naloženo s participativním rozpočtem pro rok 2022. Pan starosta odpověděl, že dětské hřiště se po dohodě s 
fotbalovým klubem realizuje na jiném místě fotbalového stadionu. Pan Kolář doplnil, že rada města uvažuje o zrušení 
participativního rozpočtu. Pan Výborný se dotázal na důvod, pan Kolář sdělil, že rada města nepovažuje za vhodné 
přerozdělovat veřejné finance tímto způsobem. Pan Dziedzinskyj se vrátil k dotační výzvě ministerstva zemědělství na 
vodárenskou infrastrukturu. Pan starosta k tomuto tématu sdělil, že stavba podle starého projektu je velmi drahá, 
zpracovává se nový projekt. Pan Dziedzinskyj se zeptal, zda se to stihne, pan Ryčl připomněl původní projekt, ve 
kterém se počítalo s dobudováním kanalizace s přečerpávací stanicí v prostoru u benzínové pumpy a zda ji nelze 
použít, konstatoval že do 19.3. se to zřejmě nestihne a taky že dokumentace je stará více jak 10 let, bez nových 
rozvojových ploch. Pan Výborný doplnil, že až se výzva otevře, bude naplněna v řádech hodin. Pan O.  Dostál a další 
členové zastupitelstva požádali o předložení koaliční smlouvy.  
 
Usnesení č.: Z/2024/003 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Rady města za období od 5.12.2023 do 13.2.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru 

Předkládá: Dostál Ondřej - zastupitel 
 
Předseda finančního výboru p. Ondřej Dostál předložil Zápis z jednání Finančního výboru č. 1/2024 konaného dne 
12.2.2024, kde bylo projednáno letošní první rozpočtové opatření a upozornění p. Kozla na součtovou chybu ve 
zveřejněném rozpočtu pro rok 2024. Ocitoval celé znění zápisu, včetně žádosti o vyjádření zástupců města k nálezům 
výboru, které již bylo vyhověno před jednáním zastupitelstva. Pan Výborný se dotázal, jak jsou nastaveny kontrolním 
mechanismy? Pan starosta odpověděl, že vnitřní kontrola by pochybení objevila po zadání schváleného rozpočtu do 
účetnictví, které nebylo k datu zasedání finančního výboru provedeno. A druhým mechanismem je právě činnost 
finančního výboru.  



 
Usnesení č.: Z/2024/004 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zápis z jednání Finančního výboru č. 1/2024 konaného dne 12.2.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru 

Předkládá: Pleskot Martin - zastupitel 
 
Předseda výboru p. Martin Pleskot se ze zdravotních důvodů omluvil z jednání, předložil v písemné podobě Zprávu o 
činnosti KV za období od 12.12.2023 do 21.2.2024, která konkrétně informovala o zahájení kontroly v DDM a 
spolupráci s finančním výborem při dalších kontrolách příspěvkových organizací zřízeným městem. 
 
Usnesení č.: Z/2024/005 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti KV za období od 12.12.2023 do 21.2.2024. 
 

 Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
 
 



6. Zpráva o činnosti Městské Policie  

Předkládá: Čapek Petr - velitel městské policie 
 
Velitel městské policie přednesl zprávu o činnosti policie za období od 20.11.2023 do 21.2.2024, kromě jiného 
připomněl preventivní a vzdělávací činnost městské policie poděkoval za spolupráci s vedením základní školy. 
Připomněl řešení přestupků na úseku veřejného pořádku i úseku dopravy, výjezdy strážníků a řešení mimořádných 
situací, spolupráci s IZS a udělování pokut.  
Pan Výborný se pozastavil na nulovým počtem překročení povolené rychlosti. Reagoval p. velitel Čapek, s tím, že je 
povoleno jen 5 míst, kde se může měřit, a to na přehledných místech, kde je městská policie vidět, neschovává se za 
otevřené víko úložného prostoru auta nebo za roh. Pan Černovský reagoval: chceme snížit rychlost, nebo vybírat 
pokuty? Paní ředitelka základní školy poděkovala městské policii za spolupráci při školení, jak reagovat proti 
osamělému střelci. 
 
Usnesení č.: Z/2024/006 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
 Zprávu o činnosti MP za období od 20.11.2023 do 21.2.2024 

  
Dostálová Hana pro Běloušek Ondřej pro 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
7. Cenová mapa - pronájem pozemků 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání navýšení Cenové mapy za pronájem pozemků v majetku města o inflaci za rok 
2023. Výše inflace pro rok 2023 je 10,7 %, konkrétní navýšení bylo uvedeno v podkladových materiálech a promítnuto 
v rámci prezentace. Rada města doporučila tuto úpravu. 
 
Usnesení č.: Z/2024/007 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
navýšení Cenové mapy pro pronájem pozemků o míru inflace za rok 2023 ve výši 10,7 % 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit vyvěšení Cenové mapy pro pronájem pozemků pro rok 2024 
Zodpovídá: Jožák Miloš, vedoucí správy majetku 
Termín: 29.03.2024 

  
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 



Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Jiroutek Aleš pro Brychta Tomáš pro 
Dvořáková Zuzana pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Otakar pro 
Volejník Ondřej pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
8. Cenová mapa - prodej pozemků 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání úpravu pravidel pro prodej městských pozemků, navrhl zrušit cenovou mapu pro 
prodej a každý prodej pozemků realizovat na základě znaleckého posudku na náklady žadatele.  Rada města schválila 
doporučující usnesení. Pan O. Dostál požádal o vysvětlení, protože v radě města se projednávalo použití odhadu až od 
určité velikosti pozemku. Pan starosta sdělil, že to byl jen návrh jedné z variant, o které se na radě diskutovalo. 

Doplnil, že dnes přišla nabídka ceny za pozemek za synagogou cca 4800 Kč/m2, pro upřesnění, za kolik jsou nabízeny 
pozemky v Heřmanově Městci.  Pana Dostála podpořil pan Výborný, který konstatoval, že chápe péči řádného 
hospodáře, ale požádal o stažení a doplnění, že drobné majetkové přesuny budou podle cenové mapy, větší plochy 
pak přes posudek. Pan starosta se dotázal, kde bude hranice? Pan Výborný doplnil, že to už bude věc rady města. Pan 
Celunda reagoval, že posudek stojí cca 2500 Kč a kde je spravedlivost? Měli bychom se chovat ke všem žadatelům 
stejně. Pan Výborný trval na stanovení hranice. Pan Kolář konstatoval, že těchto zbytkových pozemků je minimum a 
na jednání rady města proběhla velká diskuse na toto téma. Paní místostarostka doplnila, že rada města může 
stanovit cenu i mimo posudek. Pan Dostál reagoval, s dotazem, jaký bude postup? Paní místostarostka odpověděla, že 
nejdříve bude podána žádost, předloží se na radě města, a pokud ta odsouhlasí prodej, vyhlásí se záměr a město zadá 
posudek, který uhradí žadatel. Pan O. Dostál navrhl, že než se zruší cenová mapa, měl by se stanovit závazný postup 
projednání žádosti. Pan Výborný netrval na stažení tohoto bodu z programu. 
 
Usnesení č.: Z/20240/08 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
zrušení cenové mapy pro prodej pozemků schválené Zastupitelstvem města Heřmanův Městec dne 13.3.2023 
usnesením č. Z/2023/025 

II. 
 

s c h v a l u j e 
nestanovit cenovou mapu pro prodej pozemků a vždy stanovit cenu znaleckým posudkem na náklady žadatele 

  
Dostálová Hana proti Kolář Martin pro 
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Jiroutek Aleš pro Brychta Tomáš pro 
Dvořáková Zuzana pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej proti 
Bareš Jan proti Dostál Ondřej proti 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Otakar zdržel se 
Volejník Ondřej pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

 Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 13, Proti: 4, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 



9/1. Odkup - nabídka pozemku p.č. 1173/104 a podílu na 1173/102 v k.ú. HM 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání nabídku paní Vrbové na odkoupení pozemku parcelní číslo 1173/104 a podílu na 
pozemku parcelní číslo 1173/102 v k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě Pod Nádražím za cenu je cca 4,5 milionu Kč. Rada 
města nedoporučila zastupitelům předloženou nabídku ke schválení. Pan Běloušek konstatoval, že cena je vysoká, ale 
v žádosti je uvedeno, že lze jednat a zda tedy bylo jednáno. Odpověděla p. Vohralíková s tím, že byla oslavena realitní 
makléřka, která p. Vrbovou zastupuje, ale ta již neodpověděla.  
 
Usnesení č.: Z/2024/009 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odkup pozemku parcelní číslo 1173/104 a podílu na pozemku parcelní číslo 1173/102 v k.ú. Heřmanův Městec za 
cenu 4,5 milionu korun od paní Blanky Vrbové, bytem *********************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování paní Vrbové o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Jožák Miloš, vedoucí správy majetku 
Termín: 29.03.2024 

  
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Brychta Tomáš pro Dvořáková Zuzana pro 
Jiroutek Aleš pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
9/2. Odprodej pozemku p.č. 2069/2 v k.ú. HM 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání návrh pana Luďka Pištěka a paní Ludmily Šimkové na odkoupení pozemku parcelní 
číslo 2069/2 v k.ú. Heřmanův Městec v ulici Průhon. Odbor Správy majetku a městský architekt v současné době 
nedoporučili tento pozemek odprodat, a to vzhledem k plánované výstavbě okružní křižovatky a možných 
pozemkových úprav. Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 3, dne 13.2.2024 a rada 
města nedoporučila zastupitelům předložený materiál ke schválení. 
 
Usnesení č.: Z/2024/010 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemku parcelní číslo 2069/2 v k.ú. Heřmanův Městec paní Ludmile Šimkové a panu Luďkovi Pištěkovi 
bytem *********************** 

II. 
 

u k l á d á 
informovat pana Pištěka a paní Šimkovou o výsledku jednání zastupitelstva města 



Zodpovídá: Jožák Miloš, vedoucí správy majetku 
Termín: 29.03.2024 

  
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Brychta Tomáš pro Dvořáková Zuzana pro 
Jiroutek Aleš pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
9/3. Odprodej pozemků p.č. st. 1266 a 1856/44 v k.ú. HM 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost paní Jaroslavy Bednářové o odkoupení pozemků parcelní číslo st. 1266 a 
856/44 v k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě Konopáč, kde paní Bednářová vlastní chatu postavenou na těchto 
pozemcích. Městský architekt i odbor Správy majetku souhlasil s odprodejem, rada města nedoporučila zastupitelům 
předložený materiál ke schválení. Pan O. Dostál se dotázal, když souhlasí osadní výbor, odbor Správy majetku i 
městský architekt tak proč se navrhuje neodprodat. Zapochyboval, zda se neodprodává proto, aby se za měsíc 
prodalo podle odhadu. Paní místostarostka toto odmítla, pan Výborný se připojil, takže se čeká na nový postup, tj. 
podle posudku a město chce vydělat. Paní místostarostka odpověděla ano, pan Výborný poznamenal, že to podle 
něho není košer a rozporoval tento postup. Paní Alena Novotná konstatovala, že je to lokalita, kde je chata, která 
dlouho nebyla obývaná, zřejmě se jedná o dědictví a pozemek by se měl prodat. Pan Bleha doplnil, že p. Celunda se 
chtěl chovat ke všem stejně, a tomto případě to tak není. Paní Novotnou podpořil p. Černovský. Pan Výborný podal 
protinávrh, aby usnesení znělo, že Zastupitelstvo města Heřmanův Městec odprodej p. Bednářové schvaluje. 
Hlasováno bylo: PRO: pp. Výborný, Dostál, Dostálová, Bareš, Běloušek, Černovský, Otakar Volejník, Pošík, Řehák, 
Dvořáková, tj 10 hlasů. PROTI: pp. Brychta, Kolář, Jiroutek, Ondřej Volejník, Celunda, Stránská, Hamsová, tj. 7 hlasů, 
ZDRŽELA SE: p. Nepovímová. Protinávrh nebyl schválen, takže bylo hlasováno o původním návrhu, který také nebyl 
schválen, a proto nevzniklo žádné usnesení. 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemků parcelní číslo st. 1266 a 856/44 v k.ú. Heřmanův Městec paní Jaroslavě Bednářové, bytem 
*********************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování paní Bednářové o výsledku jednání zastupitelstva města 

  
Dostálová Hana proti Kolář Martin pro 
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Jiroutek Aleš pro Brychta Tomáš pro 
Dvořáková Zuzana zdržela se Černovský Miloš proti 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej proti 
Bareš Jan proti Dostál Ondřej proti 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek proti 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Otakar proti 
Volejník Ondřej pro Řehák Jan zdržel se 
Pošík Jiří zdržel se Nepovímová Lucie zdržela se 



Stránská Alena pro   
  
Usnesení nebylo přijato. Hlasování - Pro: 7, Proti: 7, Zdrželi se: 4, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
9/4. Bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2052/12 pod chodníkem v ulici Barákova (nad železničním přejezdem), 

kat. území Heřmanův Městec 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že městský chodník v ulici Barákova, vpravo nad železničním přejezdem směr Konopáč, je 
umístěn na pozemku č.2052/12 (silnice/ostatní plocha) v k.ú. Heř. Městec, který je ve vlastnictví Pardubického kraje. 
Promítl fotografii, ze které je patrné, že chodník je proveden ze zámkové dlažby ohraničené obrubou, při jeho levé 
straně vede silnice, při pravé straně v zastavěné části je pás z kačírku navazující na oplocení, v nezastavěné části je 
zelený pás přecházející do pole. Chodník je veřejně užíván a v pasportu komunikací je evidován pod č.208d. Doplnil, že 
při zachování jeho veřejného užívání Pardubický kraj, na základě písemné žádosti, může bezúplatně převést pozemek 
do vlastnictví města za podmínky, že město uhradí geometrický plán a poplatek za vklad do katastru. Smlouvu o 
převodu pak připraví Pardubický kraj. Městský architekt Ing. Teplý bezúplatný převod doporučil, stejně tak rada 
města. 
 
Usnesení č.: Z/2024/011 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
podání žádosti o bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2052/12 (silnice / ostatní plocha), který se nachází pod 

chodníkem v ulici Barákova, v kat. území Heřmanův Městec, na Pardubický kraj IČO 70892822. 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit vyhotovení geometrického plánu pro rozdělení pozemku č.parc. 2052/12 v kat. území Heřmanův Městec. 
Zodpovídá: Jožák Miloš, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.04.2024 

III. 
 

u k l á d á 
zajistit podání žádosti o bezúplatný převod části pozemku č.parc. 2052/12 (silnice/ostatní plocha), který se nachází 

pod chodníkem v ulici Barákova, v kat. území Heřmanův Městec, na Pardubický kraj IČO 70892822. 

Zodpovídá: Jožák Miloš, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.04.2024 

  
Hamsová Veronika pro Brychta Tomáš pro 
Dvořáková Zuzana pro Černovský Miloš pro 
Jiroutek Aleš pro Běloušek Ondřej pro 
Dostálová Hana pro Fibichová Monika nepřítomna 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří Pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
 
 



9/5. Smlouva o právu provést stavbu „Podolský potok, Heřmanův Městec, rekonstrukce zdí, ř. km 12,713 – 12,800“ 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta sdělil, že rada města projednala Smlouvu o právu provést stavbu „Podolský potok, Heřmanův Městec, 
rekonstrukce zdí, ř.km 12,713–12, 800“, kterou předložilo Povodí Labe, s.p. IČO 70890005, s novým zněním ve článku 
II. odst. 2 "Předpokládaná doba realizace stavby bude max. 9 měsíců a stavba bude provedena v období mezi 06/2025 
až 05/2026". Upozornil, že smlouva v odstavci VI. řeší majetkoprávní vyrovnání k pozemkům podél koryta toku pro 
případ, že by došlo k jejich trvalému dotčení stavbou. Jelikož rekonstrukce nemění trasu vodního toku a v roce 2023 
došlo k vlastnickému vypořádání pozemků, jedná se o klauzuli pouze formální, přesto musí být zastupitelstvem 
projednána, protože případný akt by byl manipulací s majetkem města, což je v kompetenci zastupitelstva města. Pan 
Výborný se dotázal, zda se akce posouvá z důvodu posunu výběrového řízení, pan starosta potvrdil, že důvodem je 
únosnost mostku. 
 
Usnesení č.: Z/2024/012 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
uzavření Smlouvy o právu provést stavbu „Podolský potok, Heřmanův Městec, rekonstrukce zdí, ř.km 12,713–12, 
800“, s Povodím Labe, státní podnik, IČO 7089000. 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání Smlouvy o právu provést stavbu „Podolský potok, Heřmanův Městec, rekonstrukce zdí, ř.km 
12,713–12, 800“, Povodím Labe, státní podnik, IČO 7089000 a městem Heřmanův Městec IČO 00270041. 
Zodpovídá: Jožák Miloš, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.04.2024 

  
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Brychta Tomáš pro Dvořáková Zuzana pro 
Jiroutek Aleš pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek pro 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
10. Prominutí pokuty 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta připomněl, že na posledním jednání zastupitelstva konaného dne 11.12.2023 byl vznesen dotaz na 
prominutí smluvní pokuty ve věci stavebních úprav multifunkční kuchyně v DDM, respektive zda prominutí pokuty 
radou města není v rozporu se zákonem o obcích, a zároveň byl poskytnut právní rozbor této problematiky, který 
obdrželi všichni zastupitelé prostřednictvím e-mailu od p. Josefa Kozla. Jednalo se o usnesení rady města č. 
R/2023/494, které rada města na svém jednání revokovala usnesením R/2024/039 a doporučila prominutí pokuty 
předložit na nejbližším zastupitelstvu. Doplnil, že tento postup byl konzultován se spolupracující advokátkou, paní 
JUDr. Staňkovou, rada města doporučila návrh na prominutí pokuty předložit na nejbližším jednání zastupitelstva a 
vyzval p. Brychtovou k vysvětlení problému. Ta sdělila, že problém nedodržení lhůty je v technologii a rychlosti 
vysychání betonu. Paní místostarostka doplnila, že je to reakce na pochybení, když původně pokutu prominula rada 
města, ale kompetentní je zastupitelstvo města, s tím, že na posledním jednání zastupitelstva města bylo p. Kozlem 



sděleno, že nemají problém s odpuštěním, a chápou proč by mělo být prominuto, pouze, že to není v kompetenci rady 

města. Proč se nesepsal dodatek ke smlouvě - pochybení přiznala p. Brychtová, když 0,25 m2 nevyschlého betonu 
posunulo dokončení stavby. Pan O. Dostál trval na dodatku ke smlouvě. Pan Běloušek konstatoval, že důvod chápe, 
ale nesouhlasí se soucitem ke druhé straně, tak se nechová město s péčí řádného hospodáře. Pan starosta reagoval, 
že se nemuselo čekat, ale položit podlahovou krytinu v termínu na mokrý beton by přineslo další problémy. Dohoda 
mezi městem a zhotovitelem o posunu termínu byla zanesena ve stavebním deníku. Pan Černovský potvrdil, že město 
to odsouhlasilo zápisem do deníku. Pan Otakar Volejník konstatoval, že městu nevznikla škoda, protože práce byla 
provedena kvalitně. Pan O. Dostál konstatoval, že ke každému dodavateli město přistupuje jinak. To rozporoval p. 
Černovský: nepostupuje se ke každému jinak, město se domluvilo na prodlevě, ale byla dodržena kvalita. Pan O. 
Dostál se dotázal, zda je možnost do zahrnout posun termínu do dodatku a nečekat na pokutu. Pan starosta 
konstatoval, že vina je oboustranná, jednalo se v dobré víře, vlhkost se měřila opakovaně. Pan Kolář   konstatoval, že 
při rekonstrukci většinou vznikají potíže, citoval ze stavebního deníku, kde je zachycena prodleva 5 dní, tedy že se 
čekalo se od 20.7. do 20.8. na vyschnutí betonu. Pan Ryčl upozornil, že stavaři ví, že beton tvrdne 28 dní a tato firma 
pracuje opakovaně pro město, vyhrála výběrové řízení za určitých podmínek. Doplnil, že podle něho nebyla použita 
všechna technická opatření (např. vysoušeče), jen dobrá vůle a důvěra nestačí a měřit se musí všem stejně. Pan Kolář 
upřesnil, že se měří vlhkost stěrky ne betonu. Pan Ryčl zopakoval, že se neměří všem stejně - viz. prodej ne podle 
cenové mapy ale podle posudku u p. Bednářové. Paní Hamsová reagovala, že žádost byla p. Bednářové byla z ledna 
2024, pan Výborný reagoval, že to ještě platila stará cenová mapa.  
 
Usnesení č.: Z/2024/013 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

r o z h o d u j e 
o prominutí smluvní pokutu vyměřené dle podmínek Smlouvy o dílo č. 07443/2023 na akci "Stavební úpravy 
multifunkční učebny - kuchyň DDM Na Ježkovce, Heřmanův Městec" zhotoviteli L-B stavební s.r.o. IČO 27476570, 
Podfortenská 103, 537 01 Chrudim ve výši 70.000,-Kč 

  
Dostálová Hana zdržela se Běloušek Ondřej zdržel se 
Hamsová Veronika pro Černovský Miloš pro 
Dvořáková Zuzana pro Brychta Tomáš pro 
Jiroutek Aleš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Celunda Tomáš pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan zdržel se Dostál Ondřej zdržel se 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek zdržel se 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 13, Proti: 0, Zdrželi se: 5, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
11. Změna územního plánu 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na zpracování změny územního plánu podaný p. Kamilem Beranem. Informoval, že 
navrhovaná změna je totožná s návrhem projednaným již vícekrát, naposledy byl projednán na jednání zastupitelstva 
města dne 30.10.2023 a nebyl schválen. Konkrétně se návrh týkal pozemku p.č. 457/11 v k.ú. Chotěnice a změny 
využití plochy z NZ (nezastavitelná zemědělská) na SV (smíšená venkovská). Bylo předloženo nové nesouhlasné 
stanovisko pořizovatele změny ÚP (MěÚ Chrudim) k návrhu p. Berana, kterým pořizovatel změnu opět nedoporučil. 
Doplnil, že stavební zákon přenáší pravomoc v rozhodnutí o pořízení územního plánu a jeho změn výhradně na 
zastupitelstvo obce, na pořízení změny ÚP není právní nárok a nelze se jí domáhat u soudu či jiného odvolacího 
orgánu. Rozhodnutí zastupitelstva je tedy konečné. Dále pan starosta přednesl návrh pana Tomáše Pilaře na pořízení 



změny územního plánu, kde požádal o změnu využití plochy u p.č. 260/13 v k.ú. Chotěnice z orné půdy na smíšená 
venkovská.  Ocitoval stanovisko pořizovatele změny územního plánu, tj. že u pozemku I. třídy ochrany BPEJ, není 
možné v souladu se zněním zákona o ochraně zemědělského půdního fondu (ZPF) pořizovat změny územních plánů. 
Oba návrhy byly projednány na zasedání rady města, která nedoporučila zastupitelům města předložené materiály ke 
schválení.  
K tématu se vyjádřil žadatel p. Beran, požádal o stejný přístup, sdělil, že jeho pozemek byl v kategorii III. a 
administrativní chybou nebyla žádost projednána již v období 2008 – 2012, a nyní že žádá jen o nápravu. Pan starosta 
odpověděl, že pro město územní plán i jeho změny zpracovává Městský úřad Chrudim a ten schválení změny 
územního plánu nedoporučil. Připojil se městský architekt p. Teplý a rozporoval tvrzení, že k tomuto pozemku vede 
komunikace a pozemek souvisí se zastavěnou plochou a sdělil, že nevidí důvod, proč se Chotěnice mají rozrůstat do 
polí mimo obec právě tam, kde je pozemek p. Berana, když jsou k dispozici jiné rozvojové plochy určené územním 
plánem.  
Pan Výborný se omluvil na 15 min. z jednání a nehlasoval, sál opustit i p. Běloušek. K diskusi se vyjádřil p. Celunda s 
tím, že p. Beran může objednat a zaplatit pořízení změny územního plánu u projektanta územního plánu Ing. Dobiáše, 
ale nikdo nezaručí, že tento návrh zastupitelstvo města následně schválí.  
 
Usnesení č.: Z/2024/014 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
v souladu se zněním § 44 písm. c) a § 46 odst. 3 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu 
(stavební zákon) pořízení změny č. 4 ÚP Heřmanův Městec (žádost o pořízení změny ÚP podaná p. Kamilem 
Beranem - změna funkčního využití části pozemku p. č. 457/11 v k. ú. Chotěnice z AU – plochy zemědělské 

všeobecné na SV – plochy smíšené obytné venkovské, a to v rozsahu cca 2.277 m2).  
II. 
 

n e s c h v a l u j e 
v souladu se zněním § 44 písm. c) a § 46 odst. 3 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu 
(stavební zákon) pořízení změny č. 4 ÚP Heřmanův Městec (žádost o pořízení změny ÚP podaná p. Tomášem 
Pilařem - změna funkčního využití pozemku p. č. 260/13 v k.ú. Chotěnice z MU - plochy smíšené nezastavěného 
území všeobecné na SV - plochy smíšené obytné venkovské). 

III. 
 

u k l á d á 
informovat žadatele o změnu územního plánu 
Zodpovídá: Jankovská Ivana, tajemnice 
Termín: 15.03.2024 

IV. 
 

u k l á d á 
informovat pořizovatele změny územního plánu 
Zodpovídá: Jankovská Ivana, tajemnice 
Termín: 15.03.2024 

  
Dostálová Hana pro Celunda Tomáš pro 
Hamsová Veronika pro Dvořáková Zuzana pro 
Brychta Tomáš pro Jiroutek Aleš pro 
Černovský Miloš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Běloušek Ondřej nepřítomen Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek nepřítomen 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 

 
 



12. Sociální fond MěÚ 

Předkládá: Jankovská Ivana - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila přehled o plnění a čerpání sociálního fondu za rok 2023 a návrh rozpočtu sociálního fondu 
na rok 2024. Doplnila, že podle platné legislativy fondové hospodaření patří do kompetence zastupitelstva města, 
příjmy jsou tvořeny schváleným procentem z vyplacených mezd, výdaje pak především na sociální a kulturní potřeby 
(jako jsou sociální půjčky, stravenky apod.) zaměstnanců dle schválených zásad. 
 
Usnesení č.: Z/2024/015 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání sociálního fondu Městského úřadu Heřmanův Městec za rok 2023 

II. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočet sociálního fondu Městského úřadu Heřmanův Městec pro rok 2024 

  
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Brychta Tomáš pro Dvořáková Zuzana pro 
Jiroutek Aleš pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek nepřítomen 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří nepřítomen Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 

 
 
13. Revokace usnesení, Rozpočtové opatření ZM/2024/01 

Předkládá: Jiroutek Aleš - starosta města 
 
Pan Běloušek se vrátil do sálu. 
Pan starosta se vrátil k jednání zastupitelstva města dne 11.12.2023, kde byl schválen rozpočet města na rok 2024. Na 
základě upozornění pana Josefa Kozla na zasedání Finančního výboru na součtovou chybu v rozkladu rozpočtu navrhl 
revokaci usnesení ZM č. Z/2023/0112 ze dne 11.12.2023. Konkrétně se jednalo o celkové snížení výdajů o 1 958 000 
Kč z důvodu součtové chyby v bloku příspěvkových organizací města. Podrobně vysvětlil operaci: v kapitole Opravy - v 
položce Běžné výdaje, Odbor finanční v bloku příspěvkové organizace města, kde došlo k součtové chybě, se částka 
opravuje na správný součet 31 615 000 Kč, dále položka Odbor finanční se opravuje na správný součet 50 397 650 Kč, 
položka Běžné výdaje na správný součet 118 370 150 Kč a položka Výdaje celkem na správný součet 149 988 150 Kč.  
Další oprava se týkala doplnění 2 položek v kapitálových výdajích (průjezd kina 1 300 000 Kč a SZŠ 105 000 Kč), kdy 
součet zůstal stejný.  
Celková bilance rozpočtu (schodek) se tím sníží o 1 958 000 Kč a činí - 19 856 450 Kč. 
Doplnil, že tento problém byl konzultován s daňovým poradcem a auditorem Ing. Nejezchlebem, který sdělil, že je to 
pochybení, ale nejedná se o porušení rozpočtové kázně a po opravě rozpočtu na základě revokace to nebude mít vliv 
na hospodaření města ani nevznikne problém s příjmem dotací. Další konzultace proběhla na půdě krajského úřadu, 
oddělení přezkumu hospodaření obcí a DSO a postup revokace usnesení byl konzultován i na odboru organizačním a 
právním na krajském úřadě. 
K navrhovanému rozpočtovému opatření uvedl, že předkládané znění se na straně příjmů týká kapitoly 1.1 Daňové 
příjmy z důvodu navýšení poplatku za užívání veřej. prostranství – pouťové atrakce), kapitoly 1.2 Nedaňové příjmy, 
konkrétně jsou důvodem vratky z vyúčtování neinvestičních příspěvků příspěvkovým organizacím a kapitoly 1.4 Přijaté 



dotace, kde byla schválena dotace od Ministerstva pro místní rozvoj ČR, konkrétně IROP na rozšíření internetové 
infrastruktury v základní škole. Ve výdajové části bylo navrženo jako reakce na schválené dotace (rozšíření internetové 
infrastruktury v ZŠ) a některé další výdaje, týkajících se příjmů na konci roku 2023. Bilance rozpočtového opatření tak 
bude činit + 6 986 174,- Kč, celková bilance rozpočtu po přijetí tohoto RO pak - 12 870 276,- Kč. 
Doplnil, že celý materiál rozpočtového opatření a revokace byl projednán na zasedání rady města s kladným 
stanoviskem. Finanční výbor na svém zasedání dne 12.2.2024 projednal návrh rozpočtového opatření č. 1 a informace 
o revokaci usnesení byla jeho členům zaslána emailem. 
 
Usnesení č.: Z/2024/016 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

r e v o k u j e 
usnesení ZM č. Z/2023/0112 ze dne 11.12.2023 a to tak, že 
- část II, bod 1. zní:  
rozpočet města Heřmanův Městec na rok 2024 (uvedený v příloze tohoto usnesení) 
- příjmy ve výši 130.131.700 Kč 
- výdaje ve výši 149.988.150 Kč 
- bilance           - 19 856 450 Kč 
- financování       24.856.450 Kč 
a rozpočet vedlejšího hospodářství města na rok 2024 (uvedený v příloze tohoto usnesení) 
- výnosy ve výši 4.107.900 Kč 
- náklady ve výši 4.670.550 Kč 
- část II. bod 2. zní: 
závazné ukazatele rozpočtu města na rok 2024 (uvedené v příloze tohoto usnesení) 

II. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření zastupitelstva č.1/2024 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 

  
Celunda Tomáš pro Fibichová Monika nepřítomna 
Brychta Tomáš pro Dvořáková Zuzana pro 
Jiroutek Aleš pro Černovský Miloš pro 
Hamsová Veronika pro Běloušek Ondřej pro 
Dostálová Hana pro Kolář Martin pro 
Bareš Jan pro Dostál Ondřej pro 
Pleskot Martin nepřítomen Výborný Marek nepřítomen 
Kozel Josef nepřítomen Volejník Ondřej pro 
Volejník Otakar pro Řehák Jan pro 
Pošík Jiří pro Nepovímová Lucie pro 
Stránská Alena pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 17, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 4 
 

 
 
14. Diskuse 

Pan Výborný se vrátil do sálu. 
Diskusi zahájil p. Dziedzinskyj s připomínkou, že existoval předvolební slib na zlepšení webových stránek, a proč město 
nekomunikuje s občany přes datové schránky. Odpověděla p. místostarostka, že probíhá překlopení stávajících 
stránek do nového modelu, který bude k dispozici v březnu až dubnu.  Pro příští rok bude do zásad pro poskytování 
dotací začleněna varianta podávání žádostí i vyúčtování elektronicky. Pan Plavec se dotázal, zda uvažuje město o 
přechodu v Čáslavské ulici, pan starosta odpověděl, že ano, a to v místech u odbočky do ulice Podél Dráhy v rámci 
rekonstrukce ulice Čáslavská, silnice 1. třídy č.17. 
Pan B. Dostál se vrátil k dotaci na kanalizaci v Chotěnicích, s dotazem, kdy bude objednaný projekt na kanalizaci v 
Chotěnicích, reagoval p. starosta s tím, že poslední jednání bylo minulý týden, objednáno bude tento měsíc. 
Dále vystoupil p. Heřmánek, s připomínkou na p. Výborného, že viděl Šimonkovu ulici, kde je kanalizace je z roku 
1968. Pokračoval výtkou, že bývalý starosta a p. Jožák dopustili stavbu, která odporuje platným zákonům, ale díky 



vyjádření některých orgánů je světlo na konci tunelu. Pan starosta odpověděl, že rada města vypsala výběrové řízení 
na rekonstrukci komunikace v ulici Šimonkova, včetně odvodnění.   
Pan Pošík se dotázal, proč se na program nedostalo projednávání dotací spolkům, odpověděla p. místostarostka, že 
bude na programu jednání zastupitelstva města dne 22.4.2024, protože není v časových možnostech komisí a 
finančního výboru připravit podklady. Reagoval p. O. Dostál, že minulý rok finanční výbor vyúčtování dotací 
nekontroloval před schvalováním dotací, paní místostarostka potvrdila, že letos bude. 
Pan Dziedzinskyj se dotázal, proč je zase v Leknínu téma terminál, proč nefungují kamery na terminálu, požádal ať 
radnice informuje o přípravě investičních projektů, proč mají finance ležet na účtech. Dodal, že občané mají právo 
vědět co se ve městě chystá. Pan starosta odpověděl, že se pracuje na projektu rybník Ježkovka, dětské hřiště, minulé 
vedení města nezanechalo připravený žádný projekt. Pokračoval dotazem, co se zamýšlí s rybníkem, pan starosta 
odpověděl, že se jedná o převodu zámeckého rybníka do majetku města, o opravě jezu a dalších opatřeních.  
Pan Heřmánek konstatoval, že už se chystalo odbahnění, ale bylo odloženo, protože se měla v rybníce nacházet 
munice, pan starosta souhlasil s tím, že se něco našlo, ale bylo to minimum a jen kovové části. 
Pan Ryčl vznesl dotaz, co bude s Travní ulicí, pan starosta odpověděl, že se bude dělat v letošním roce přeložka 
vodovodu, el. vedení v majetku společnosti ČEZ a.s. a optického kabelu, následně bude zastupitelstvo města 
rozhodovat, zda bude v lokalitě stavět město nebo developer. 
Další dotaz p. Výborného zněl, zda je pravda, že se zřídí ve městě MHD? Pan starosta odpověděl, že o ničem neví. 
Pan Výborný požádal o možnost sledovat zasedání zastupitelstva města online, paní místostarostka odpověděla, že se 
zjistí finanční možnosti. 
Velitel městské policie se vyjádřil k nefunkčním kamerám na terminálu, problém byl s datovým tokem, záznam šel 
stáhnout pouze přímo do PC, nešlo provést dálkovým přenosem, potvrdil, že v rybníku se našel nějaký kovový střep.  
Paní Kopecká se dotázala, proč se nekontroluje kiosek V Lukách. Pan velitel odpověděl, že městská policie kontroluje, 
ale neeviduje žádné oznámení o protiprávním jednání, Policie ČR má oznámení dvě. Konstatoval, že občané popíjet 
můžou, zákaz pití alkoholu tam není. Doporučil oznámit policii ihned, ne se zpožděním týdnů. Pan starosta potvrdil, že 
se tam byl podívat a potvrdil, že policie at´ městská nebo státní se musí hned volat, popřípadě lze volat i jeho. 
Reagoval p. Peisker: tato lokalita byla pohodová, teď se to razantně změnilo, chápe že MP by tam musela být 24 hodin 
denně, dotázal se na možnost vyhlášky, neboť dle jeho názoru hrozí až fyzické konflikty. Paní místostarostka 
odpověděla, že obecně závaznou vyhlášku lze vydat, ale nesmí se diskriminovat prodejce, a musí být zákaz pořádně 
zdůvodněn, např. počtem oznámení. Na to se p. Peisker dotázal, zda může pořídit videozáznam, odpověď zněla, že 
ano. 
Žadatel o změnu územního plánu p. Beran požádal p. Výborného jako ministra zemědělství, ať se vyjádří k 
problematice bonit v souvislosti s územním plánem, pan Výborný konstatoval, že je před schválením novela zákona a 
doplnil, že tento případ se netýká bonity půdy, ale umístění stavebního pozemku do orné půdy. 
Pan Kühr se dotázal, zda by se nemohla umístit ke kiosku kamera, pan starosta reagoval, že město prověří a zřejmě se 
bude muset aktualizovat směrnice ke kamerovému systému. Paní Novotná konstatovala, že k vyřešení podobných 
problémů na Konopáči pomohla fotopast. Velitel městské policie připomněl, že díky kamerám se stejné problémy s 
požívání alkoholu a nevhodným chováním odstranily z náměstí Míru. 
 

15. Závěr 

Po vyčerpání všech diskusních příspěvků pan starosta zasedání zastupitelstva města v 19.42 hod ukončil.  
 

 
 

Zuzana Dvořáková 
místostarostka 

 

Aleš Jiroutek 
starosta

 
 
 

Jan Bareš 
ověřovatel zápisu 

Marek Výborný 
ověřovatel zápisu 

 
 


